

## COVID-19 VACCINE - ADVERSE REACTIONS

### VACCIN CONTRE LA COVID-19 - EFFETS INDÉSIRABLES

Today, Health Canada has approved the Pfizer/BioNTech vaccine for COVID-19 for use in Canada.

The CSACI is aware of media reports of two health care workers at the National Health Services in the United Kingdom (UK) who experienced adverse reactions after receiving the Pfizer/BioNTech vaccine for COVID-19. Subsequent to these reports, the UK has recommended not administering the COVID-19 vaccine to individuals with a "significant history of allergic reactions". It is important to understand that this is expected to be a temporary measure to allow the appropriate health agencies to conduct their investigation.

The safety data in the clinical trials for this vaccine did not find a significant number of anaphylaxis events. As with any vaccine, the potential for adverse reactions, including allergic reactions, exists.

We continue to monitor these reports closely. The National Advisory Committee on Immunizations is expected to release its recommendations for the use of COVID-19 vaccines in Canada shortly. When this report is released, a link to the document will be available on the CSACI website.

December 9, 2020

Santé Canada a approuvé aujourd'hui le vaccin de Pfizer/BioNTech contre la COVID-19 pour utilisation au Canada.

La SCAIC est au courant des rapports des médias portant sur deux travailleurs de la santé aux National Health Services au Royaume-Uni (RU) qui ont présenté des effets indésirables après avoir reçu le vaccin de Pfizer/BioNTech contre la COVID-19. Suite à ces rapports, le RU a recommandé d'éviter d'administrer le vaccin contre la COVID-19 aux personnes « ayant d'importants antécédents de réactions allergiques ». Il importe de comprendre qu'il devrait s'agir là d'une mesure temporaire qui permettra aux agences de santé appropriées de mener leur enquête.

Les données sur l'innocuité découlant des essais cliniques liés à ce vaccin n'ont pas révélé un nombre important de cas d'anaphylaxie. Comme pour tout vaccin, il existe une possibilité d'effets indésirables, notamment de réactions allergiques.

Nous continuons à surveiller ces rapports de près. Le Comité consultatif national de l'immunisation doit communiquer sous peu ses recommandations pour l'utilisation de vaccins contre la COVID-19 au Canada. Une fois rendu public, un lien vers ce rapport sera affiché sur le site Web de la SCAIC.

Le 9 décembre 2020